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SPECIÁLIS MELLÉNY 
A GYEREKKUNIKÁNAK 
A központi légutak megbetegedésé-
nek súlyos szövődményeit kezelő 
speciális eszközt kapott a szegedi 
gyermekklinika a K&H Gyógyvarázs 
egészségügyi programjának segítsé-
gével tegnap. A 3,3 millió forint érté-
kű mellény az ú g y n e v e z e t t c i s z t á s 
fibrózissal születő babák ellátásához 
alapvető fontosságú. Ilyen betegség-
gel születik jelenleg minden 2500. 
magyar gyermek. 

FELKUTATJÁK A HAJLÉKTALANOKAT 
A hidegebb téli időjárás miatt a 
rendőrök felkutatják a hajléktalano-
kat a fenyegető megelőzése érdeké-
ben: az akcióban Csongrád megye 
egész területén a rendőrök a karita-
tív szervezetek képviselőivel, akti-
vistákkal dolgoznak együtt a késő 
esti és az éjszakai órákban. A jár-
őrök közterületi szolgálatuk során 
megfelelő körültekintéssel, gondos-
sággal járnak el, a hajléktalanokat 
tájékoztatják a közelben található 
szállókról, melegedőhelyekről, szük-
ség esetén mentőt vagy kríziskocsit 
hívnak. Hasonlóan járnak el az 
egyéb okból - ittasság vagy más bó-
dító szer következtében - az utcán lé-
vő, magatehetetlen személyekkel -
közölte tegnap Pál János, a Csongrád 
Megyei Rendőr-főkapitányság sajtó-
szóvivője. 

JOGÁSZOKAT AVATTAK DOKTORRÁ 
Száznegyven jogászt avat doktorrá ma 
délelőtt a Szegedi Tudományegyetem 
Állam- és Jogtudományi Kara ünnepi 
tanácsülésén Szabó Gábor rektor és 
Szabó Imre dékán a Szegedi Nemzeti 
Színházban. 

B S HÁROMMILLIÓBA KERÜL. Kovács 
S á n d o r a p á l y á z a t kiadásairól e l -
m o n d t a : m i n d e n n e l e g y ü t t h á -
r o m m i l l i ó f o r i n t b a k e r ü l , a m i t a f a -
lu saját költségvetéséből f e d e z . 
H o z z á t e t t e , h o g y a p á l y á z a t Csa-
n á d p a l o t á t b e m u t a t ó része t u l a j -
d o n k é p p e n egy r e n d k í v ü l a l a p o s és 
értékes m o n o g r á f i a is e g y b e n . 
G o n d o l k o z n a k a z o n , h o g y k ö t e t -
b e n is m e g j e l e n t e t i k . 

ELKÉSZÜLT A TÖBB MINT SZÁZOLDALAS PÁLYÁZAT 

Még idén eldől, város 
lehet-e Csanádpalota 
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Vihart kavar a Lófara 
Vitát gerjesztett a Tisza Lajos körúti , 
Lófaraként ismert szeglet. A belváros 
rehabilitációjához kapcsolódóan a 
REÖK előtti teret á t r e n d e z i k . Olvasó-
ink és a képzőművészeti lektorátus 
szakvéleménye szerint n e m szabad a 
s z o b o r h o z n y ú l n i , t ö b b zöld és k e v e -
sebb díszburkolat kell. 

DOMBAI TÜNDE 
Támadások kereszttüzébe került a Ló-
fara, vagyis a Tisza Lajos körút, Fekete 
Sas utca, Kölcsey utca által határolt 
háromszög, amelyre az első világhá-
borús áldozatokra emlékező huszár-
szoborról ragasztott nevet a köznyelv. 
Megírtuk: a város önerejéből és 2,1 
milliárdos uniós támogatással össze-
sen 3,3 milliárd forintból újul meg a 
belváros Reök-palotától kifelé vezető 
része és a Mars tér. Ennek része a jogi 
kar és a REÖK előtti körútrész „teresí-
tése". A 2010-re átformálódó város-
résznek erre a szeletére Fekete Zoltán 

szegedi kert- és tájépítész korábban is 
készített már terveket, ezért a megújí-
tására is öt kérte fel a város. 

A lapunkban megjelent látványterv 
többeknél kivágta a biztosítékot. Tele-
fonálóink sérelmezték a szobor köl-
töztetését és vele az emlékhely meg-
bontását, de ellenzik a diszkerités 
megszüntetését és a zöldfelület cson-
kítását is. Fekete Zoltán tervezőnek 
nem volt még munkája, ami ekkora 
port kavart volna. 

A város elvárásai alapján a Kölcsey 
utcából a kiskörútig fásított sétálóutca 
lesz, egyedül a bicikliseket engedik át. 
Az összművészeti központ előtti par-
kolókat megszüntetik, ott sétálhatunk 
ki a Fekete Sas utcából a Dugonics tér 
felé. Így elfér a REÖK sarkán nyíló ká-
véház kiülős terasza. A huszárszobrot 
és talapzatát a szükséges restaurálás 
után a mostanival megegyező „állás-
ban", de közelebb hozzák a Reök-pa-
lotához. (Vagyis a mostani kerten be-

lül marad.) Hogy a tér átjárható, az 
emlékmű megközelíthető legyen, a 
most kerítéssel határolt zöld „keretét" 
leveszik. A füves felület nagysága alig 
csorbul; a jelenlegi 290 négyzetméter-
ből 203 négyzetméter marad. A há-
romszögletű tér Dugonics tér felőli 
csúcsát és a villamosok oldalában 
megszűnő járda helyét „zöldítik", 
utóbbi köré telepítik át a díszkerítést. 

A képzőművészeti lektorátus szak-
véleménye bírálta az elképzelést. 
Szakértői szerint a szobor helyének 
megtartásával rendezhető át az új tér. 
A nyitottságát pozitívumnak tartja a 
bizottság, és kevesebb díszburkolatot, 
több parkot javasol. 

- A zsűri véleménye nem kötelez. A 
főépítész joga dönteni, hogy elfogadja 
vagy nem - tudtuk meg Priskinné Ale 
Máriától, a fejlesztési iroda vezetőhe-
lyettesétöl. Az ügyben január 20-án a 
Közéleti Kávéház tart fórumot. A terv-
tanács 26-án tűzi napirendjére. 

Elkészült Csanádpalota pályázata, 
amellyel szeretné elérni, h o g y n y i l -
vánítsák várossá. A t ö b b m i n t s z á z -
oldalas anyagot a n a p o k b a n p o s t á z -
z á k a regionális államigazgatási h i -
v a t a l n a k , amely m é g ebben a h ó -
n a p b a n továbbítja a z ö n k o r m á n y z a t i 
m i n i s z t é r i u m n a k . A polgármester, 
Kovács Sándor m i n i m u m ö t v e n s z á -
zalék esélyt ad a sikerre - a pályázat 
költségvetése hárommillió f o r i n t . 

SZABÓ IMRE 
A helyi képviselő-testület december 
16-i döntése után mostanra elkészült 
az a több mint százoldalas pályázati 
anyag, amitől azt reméli Csanádpalota 
önkormányzata, hogy nagyközségük 
várossá válhat. Mint elsőként tavaly 
ősszel megírtuk, a 3300-as lélekszámú 
falu polgármestere, Kovács Sándor 
mindenekelőtt azért állt elő az elkép-
zeléssel, mert nagyon sok központi pá-
lyázatot eleve úgy írnak ki, hogy azo-
kon csak városok indulhatnak. Abban 
is hisz, hogy a városi rang vonzóvá 
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Mindenütt lesz tanítás 
MUNKATÁRSUNKTÓL 
Lesz tanítás hétfőn, kedden és szerdán 
is a megyei önkormányzat által fönn-
tartott középiskolákban, így döntöttek 
tegnap az igazgatók. 

Az előzmény: csütörtökön a Megyei 
önkormányzatok Országos Szövetsé-
gének elnöke, Odor Ferenc azt nyilat-
kozta, hogy 19 megyei önkormányzat-

ból 18 iskolaszünetet rendel el közép-
fokú oktatási intézményeiben hétfőtől 
szerdáig. Így takarékoskodnak a gáz-
zal. A bejelentés már aznap este vitát 
váltott ki, a kormányszóvivői iroda 
közölte: ilyen szünetet nem rendelhet-
nek el a megyei önkormányzatok. 

T e g n a p v é g ü l n á l u n k i s ú g y d ö n t ö t -
tek, hogy mindenütt lesz tanítás. 

Szeretik a Szegedi Tudományegyetemet 

tenné a települést az épülő M43-as ré-
vén karnyújtásnyira kerülő befektetők 
előtt. Meggyőződése szerint komoly 
érvek szólnak amellett, hogy Csanád-
palota megkapja a címet - például a 
hagyományos térségközponti szerep, 
az elmúlt évek beruházásai, fejlődése, 
vagy az, hogy az önkormányzat gaz-
dálkodása kiegyensúlyozott. 

Ennek jegyében készült el a pályá-
zat, amelyet a pécsi Janus Pannonius 
Tudományegyetem szakértői fogal-
maztak meg Trócsányi András vezeté-
sével. Az anyag részletesen bemutatja 
a falu múltját egészen az 1421-es alapí-
tástól napjainkig, megrajzolja fejlődé-
sét, bemutatja demográfiai és gazdasá-
gi helyzetét, sőt kitér arra is, hogy Csa-
nádpalotának milyen intézményrend-
szere és infrastruktúrája van, illetve 
lesz a közeljövő beruházásainak kö-
szönhetően. Az anyagot január 15-éig 
kell postázniuk a területileg illetékes 
államigazgatási hivatalnak, amely 
még ebben a hónapban köteles továb-
bítani azt az önkormányzati tárcának. 

A minisztérium három dolgot tehet: 
vagy elutasítja, vagy támogatásra ér-
demesnek ítéli ugyan, de most nem 
fogadja el, vagy felterjeszti a köztársa-
sági elnöknek. 

Ez utóbbi esetben Sólyom László 
még idén, várhatóan a nyár végén jó-
váhagyhatja Csanádpalota városi 
rangra emelését. 

Ha mégsem kapnának városi ran-
got, az anyagot frissítve jövőre újra 
próbálkoznak. Kovács Sándor úgy 
gondolja, a falunak idén több mint öt-
ven százalék esélye van a sikerre. 

C S A N Á D P A L O T A 
| n a g y k ö z s é g , 

A tanulás érték - ez a Szegedi T u d o -
m á n y e g y e t e m idei m o t t ó j a . A z i n -
t é z m é n y t a korábbinál j o b b a n szere-
tik a hallgatók és az ott d o l g o z ó k is -
h a n g z o t t el a tegnapi évértékelésen. 

MUNKATÁRSUNKTÓL 
Hagyományos újévi fogadást és évér-
tékelést tartott tegnap a Szegedi Túdo-
mányegyetem. Az intézmény 2009-es 
mottója: A tanulás érték. Jelszava pe-
dig: stabilitás, kiszámíthatóság, haté-
konyság. 

Szabó Gábor rektor szerint az uni-
verzitás erősségei: sokszínűség és elé-
gedettség. Az egyetem vezetője évérté-
kelésében elmondta, a felmérések azt 
igazolják, hogy a hallgatói és a mun-
kavállalói elégedettség egyaránt nőtt 
az SZTE-n. Az oktatás területén elért 
eredmények között említette az elekt-
ronikus index bevezetését, és hogy ta-
valy 156 hallgató védte meg PhD-érte-
kezését. Megindult a képzés a biomér-
nök karon, és engedélyezték a szakin-
dítást műszaki menedzser alapsza-
kon. Az egyetem első lett a véradó 
versenyben, és számos sportdíjat 

nyert. A TIK decemberben fogadta a 
hárommilliomodik látogatóját, az 
épület a Délmagyarország Az év leg-
szebb épülete játékán közönségdíjat 
nyert. 

Az országban először a Szegedi Tu-

dományegyetemen indult nyelvi kur-
zus (angol, német) diszlexiás hallga-
tóknak. Tovább erősödtek a külkap-
csolatok, a kínai televízió két magyar 
egyetemről, a budapesti műszakiról 
és a szegediről forgat filmet. 

Az egyetemről a szegediek is jó vé-
leménnyel vannak, a megkérdezett la-
kosság 83,7 százaléka jónak vagy sok-
kal jobbnak tartja az intézmény hírne-
vét a többi hasonló hazai felsőoktatási 
intézményhez képest. 
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